
Installatie nieuw College Gedeputeerde Staten, 23 juni 2023 

 

Beste kersverse collegeleden, 

 

Vandaag is jullie eerste officiële dag als nieuwe bestuurders van ons prachtige Limburg. 

Een belangrijke functie waar ik jullie om te beginnen graag van harte mee wil feliciteren. 

En nogmaals ook een warm welkom aan jullie partners, ouders, kinderen en andere 

dierbaren die dit bijzondere moment hier meemaken. Mooi dat jullie erbij zijn.  

 

Tja beste collegeleden, dit is de zaal waar u de komende jaren regelmatig het feest van 

de democratie mag vieren. Als gast van de volksvertegenwoordigers in Provinciale 

Staten, die met u meedenken, die u kritisch bevragen, voorstellen doen en opdrachten 

meegeven, en uiteindelijk besluiten nemen en bekrachtigen. Misschien zal dat voor u als 

bestuurder niet altijd als een feest voelen, maar dat IS het toch echt. Een feest EN een 

voorrecht dat we in een land en een provincie leven waar we het met elkaar eens én 

oneens mogen zijn.  

 

 

Waar ruimte is voor verschillen van mening en inzicht, en waar we met respect voor 

meerderheden én minderheden uiteindelijk samen besluiten nemen.  

 

Op u als collegeleden rust daarbij de belangrijke taak om PS in staat te stellen haar 

controlerende rol goed te vervullen. Samen met de griffie is eerder al een programma 

gestart om de informatievoorziening richting de Staten verder te verbeteren. En ik roep u 

op daar volop aan bij te dragen. Dus zorg ervoor dat informatie tijdig beschikbaar is, 

gebruik geen nodeloos ingewikkelde taal en onthoud dat het aantal pagina's niet 

bepalend is voor de kwaliteit van een nota.  

 

Gelukkig zit in uw College de nodige Statenervaring. Dus ook voldoende gevoel voor wat 

de Staten nodig hebben. Maak daar gebruik van, zou ik zeggen, want de goede relatie 

tussen GS en PS is een belangrijke pijler onder de vernieuwde bestuurscultuur die we 

samen nastreven.  

Een bestuurscultuur waarbinnen transparantie, betrouwbaarheid en integriteit 

randvoorwaarden zijn, zoals terecht in het collegeakkoord wordt gesteld.  

Dat geldt uiteraard ook voor u als collegeleden onderling, binnen uw collegiaal bestuur. 

En in de relatie met de ambtelijke organisatie waar samenspel én tegenspraak alle 

ruimte moeten hebben. 



 

U gaat als College, samen met de Staten en onze ambtenaren, aan de slag met de 

uitvoering van een ambitieus plan voor Limburg. We zijn de eerste provincie die er na de 

verkiezingen in is geslaagd om tot een akkoord te komen. U bent ook landelijk het eerste 

College dat wordt geïnstalleerd. En dat is best iets om trots op te zijn. Ik zie het als een 

voorbeeld van hoe we in Limburg in staat zijn om elkaar te vinden, juist in lastige tijden. 

Want het zijn echt lastige tijden. De opgaven die op tafel liggen zijn complex en ook op 

allerlei manieren met elkaar verweven.  

 

 

Van de uitdagingen in het landelijk gebied tot vraagstukken rond wonen, het OV, water, 

energie, sociale ongelijkheid, circulaire economie en veiligheid. En dit rijtje is nog niet 

eens volledig.  

Allemaal thema's die de Limburgers in hun dagelijkse leven raken en waar we als regio 

en als land dringend oplossingen voor moeten vinden.  

 

Waarbij vanuit Den Haag en Brussel steeds vaker naar de provincies en de regio's wordt 

gekeken om die oplossingen te bedenken en vooral ook: uit te voeren.  

 

En dus zullen we onszelf de ‘hoe-vraag’ steeds nadrukkelijker moeten stellen. Hoe 

krijgen we het allemaal voor elkaar? Hoe organiseren we de uitvoeringskracht om 

problemen daadwerkelijk op te lossen en plannen tot een succes te maken? Dat is een 

puzzel die we samen moeten leggen, GS, PS en ambtelijke organisatie. In nauwe 

samenwerking met onze partners in de regio, en daarbuiten.  

 

‘Bedenken’ is één ding, ‘uitvoeren’ is weer van een heel andere orde, vergt weer 

andere kwaliteiten, andere accenten in de organisatie. Daar wil ik graag ook bij deze 

gelegenheid jullie aandacht voor vragen. Niet alleen omdat uitvoeringskracht cruciaal is 

voor het aanpakken van grote opgaven, maar ook omdat het de weg vrijmaakt om 

kansen te benutten. Want die zijn er natuurlijk ook volop, zoals terecht in het nieuwe 

collegeakkoord wordt gesteld.  

 

Kansen om een stevige hand in de rug te bieden voor Limburgers die het nodig hebben, 

en ook kansen om als regio een stap vooruit te doen. Van sommige noden een deugd te 

maken, door de innovaties en oplossingen die we hier bedenken uit te bouwen tot nieuwe 

initiatieven en nieuwe bedrijvigheid die waarde hebben voor de rest van Nederland en de 

wereld. Zo maken we samen Limburg groter. En geven we de term ‘Brightlands’ nieuwe 



betekenis: Limburg als de plek waar ‘the future bright is’. Niet alleen op de vier 

campussen maar in de héle provincie.  

 

Dat lijkt me een mooie stip op de horizon.  

 

In het collegeakkoord wordt benadrukt dat lobby en fondsenwerving vanuit de provincie 

belangrijker zijn dan ooit. Dat wil ik graag onderschrijven. We zullen heel actief moeten 

zijn richting Haagse ministeries, het parlement en alle Brusselse gremia, om de juiste 

mandaten te krijgen, de best passende wetgeving, en alle benodigde financiële middelen. 

Want alleen als dat lukt, zijn we in staat om als Provincie onze rol te pakken in de grote 

vraagstukken van deze tijd. Daar ligt een opgave voor iedereen in dit huis. Ons 

samenspel zal ook in de belangenbehartiging van Limburg beter moeten zijn dan ooit 

tevoren. We hebben een gezamenlijke verantwoordelijkheid om Limburg in al haar 

facetten op de kaart te zetten. Samen met al onze partners buiten dit huis. We moeten 

laten zien wat we te bieden hebben, wat we kunnen bereiken, en wat we daarvoor nodig 

hebben. En dat eindeloos herhalen. Totdat in Den Haag en Brussel de kwartjes vallen. En 

de benodigde euro's onze kant op komen. Structureel, want Elke Regio Telt. En zeker ons 

mooie, bijzondere, innovatieve Limburg. 

 

Dames en heren, ik zal afronden. Voldoende stichtelijke woorden voor nu. Ik verheug me 

op de samenwerking, met het College en met de Staten. En wil de nieuwe collegeleden 

tot slot graag op het hart drukken om vooral van deze dag te genieten. Want wat ze 

zeggen over ministers zou ook zo maar eens voor gedeputeerden kunnen gelden: de 

eerste en de laatste dag zijn het leukst! Dus geniet ervan!  

 

Dankuwel. 

 

 

 


